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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Finansów Publicznych (nr 1) 
17 listopada 2015 r. 
Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem Marszałka 
Sejmu Marka Kuchcińskiego (PiS), oraz posła Wojciecha Jasińskiego (PiS), 
przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący porządek obrad: 

– wybór Prezydium Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Teresa Nowakowska – wicedyrektor Biura 
Komisji Sejmowych Kancelarii Sejmu, Ksenia Angierman-Kozielska, Michał Nowak, Mariusz 
Pawełczyk, Anna Woźniak – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Grzegorz Gołę-
biowski – wicedyrektor Biura Analiz Sejmowych, Zofia Szpringer – kierownik zespołu Analiz Finan-
sowych i Budżetu Państwa z Biura Analiz Sejmowych, oraz Jacek Kulicki – główny specjalista w Biu-
rze Analiz Sejmowych.

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński (PiS):
Dzień  dobry  państwu.  Witam  wszystkich  państwa  posłów  na pierwszym  posiedze-
niu Komisji Finansów Publicznych Sejmu Rzeczypospolitej VIII kadencji  i otwieram 
to posiedzenie zwołane na podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu. 
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór Prezydium Komisji – przewod-

niczącego oraz zastępców przewodniczącego Komisji. 
Proszę państwa, kilka informacji organizacyjnych dla przypomnienia. Zgodnie z art. 

163a  regulaminu  Sejmu  uchwały Komisji  zapadają większością  głosów w obecności 
co najmniej jednej trzeciej liczby członków Komisji. Na podstawie listy obecności człon-
ków Komisji można dzisiaj, w tej chwili powiedzieć, wizualnie można stwierdzić, że jest 
kworum. A więc stwierdzam kworum. 
Przypominam,  że Komisja  na podstawie  z kolei  art.  20  ust.  3  regulaminu Sejmu 

powołuje i odwołuje członków Prezydium w głosowaniu jawnym większością głosów. Gło-
sowanie jawne odbywa się przez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy 
Komisji. Państwo wybaczą, że takie szczegóły omawiam, ale warto, żebyśmy mieli tutaj 
pełną jasność. Głosowanie przeprowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw 
i kto wstrzymał się od głosu. 
Proszę państwa, jeszcze kilka słów informacyjnych. Większość z państwa, pracując 

w różnych obszarach życia publicznego ma wiedzę i doświadczenie, jak działają komisje 
w parlamentach: Europejskim, w parlamencie państwowym: w sejmie Rzeczypospolitej 
Polskiej czy na poziomie samorządów terytorialnych – sejmików wojewódzkich i innych, 
ale z perspektywy naszej, Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej, Komisja Finansów Publicz-
nych jest  jedną z najważniejszych Komisji  i najczęściej pracujących. A więc czas,  jaki 
będą musieli państwo poświęcić na pracę Komisji, to jest czas rzeczywiście… Musimy 
mieć świadomość, że państwo będą musieli mieć bardzo dużo czasu. Stąd te wszystkie, 
powiedzmy, udogodnienia – fakt, że posiedzenia odbywają się w jednej z największych 
sal komisyjnych. Właściwie poza Salą Kolumnową ta sala nr 118 jest największą salą, 
w której odbywają się posiedzenia komisji. 
Pierwsze ważne wyzwanie, które stoi przed Komisją, to będzie budżet. Jeżeli śledzili-

ście państwo kilka ostatnich kadencji przynajmniej od 1997 r., to można zobaczyć, że ten 
czas na prace nad budżetem z każdą kadencją kurczy się ze względu na to, że wybory 
do Sejmu  i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej odbywają się zawsze później – najpierw 
na początku września, potem pod koniec września i tak dalej,  i tak dalej. Więc dzisiaj 
mamy wybory pod koniec października, a to oznacza, że już dwa miesiące czasu za nami. 
Warto o tym pamiętać. 
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Jednak w tej chwili, przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji, chciałbym 
zwrócić uwagę, że w przypadku zgłoszenia większej liczby kandydatów uzyskanie przez 
pierwszego w kolejności kandydata zwykłej większości głosów spowoduje, że jego wybór 
na przewodniczącego Komisji będzie dokonany. Głosowania nad pozostałymi kandyda-
turami będą bezprzedmiotowe. Czy powyższe zasady głosowania są państwu wiadome, 
są zrozumiałe,  czy  trzeba  jeszcze przekazać  jakąś  informację?  Jeżeli nie,  jeżeli nikt 
z państwa posłów nie ma wątpliwości… Liczenie głosów? Pan sekretarz, dobrze. Dzię-
kuję bardzo. 
Proszę państwa, wiem, że w wyniku umowy międzyklubowej jest zgłoszony kandydat 

na przewodniczącego Komisji. Tak? Proszę bardzo, pan poseł profesor Żyżyński. 

Poseł Jerzy Żyżyński (PiS):
Zgłaszam  kandydaturę  posła  Wojciecha  Jasińskiego  na przewodniczącego  Komisji. 
Chciałbym przypomnieć, że poseł Jasiński był przewodniczącym Komisji gospodarki, 
był także przewodniczącym Komisji Finansów Publicznych kiedyś. Jest już posłem od 5 
kadencji. Ma doświadczenie w pracy parlamentarnej i to jest bardzo dobra kandydatura. 
Dziękuję bardzo. 

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy pan poseł Wojciech Jasiński wyraża zgodę na kandydowanie. 

Poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Tak, wyrażam zgodę. 

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie? Czy są jakieś 
inne kandydatury zgłaszane przez państwa posłów? Jeżeli nie, to w takim razie przy-
stąpimy do głosowania. Kto z państwa posłów jest za wyborem pana posła Wojciecha 
Jasińskiego na przewodniczącego Komisji, proszę podnieść rękę. Tak, dziękuję bardzo. 
Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę. Kto wstrzymał się od głosu, proszę podnieść rękę. 
Też nie widzę. Więc proszę o wyniki. 

Sekretarz Komisji Michał Nowak:
37 głosów za, nikt przeciw, nikt nie wstrzymał się. 

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński (PiS):
Dziękuję bardzo. Proszę państwa, a więc 37 państwa posłów głosowało za wyborem pana 
posła Wojciecha Jasińskiego, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Stwierdzam, 
że przewodniczącym Komisji Finansów Publicznych został wybrany pan poseł Wojciech 
Jasiński. Serdecznie gratuluję wyboru. 
Proszę pana przewodniczącego Wojciecha Jasińskiego o przybycie do stołu prezydial-

nego i w gruncie rzeczy mogę już śmiało panu przewodniczącemu oddać głos i prowa-
dzenie posiedzenia Komisji. 

Poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję bardzo

Marszałek Sejmu Marek Kuchciński (PiS):
Proszę bardzo. A ja dziękuję państwu bardzo. Życzę pomyślnych obrad. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Szanowni państwo, Wysoka Komisjo, bardzo dziękuję za wybór. Pan Marszałek wpro-
wadził  nas  w pracę,  przygotował  do niej.  Zresztą  wszyscy  z nas,  większość  posłów 
jest posłami doświadczonymi, wie,  jak ta Komisja pracuje. Ja mogę tylko powiedzieć, 
że i ja uważam, i od wielu lat, Komisja Finansów Publicznych uważana jest za nie jedną 
z najważniejszych,  tylko  za najważniejszą komisję. Przewodniczenie  jej  jest wielkim 
zaszczytem i tak to traktuję. Dziękuję jeszcze raz. 
O ile wiem, w tej chwili w Komisji nie ma jeszcze żadnych druków sejmowych. Dzi-

siejszy porządek dzienny przewiduje wyłonienie Prezydium Komisji. Uprzejmie także 
informuję, że Konwent Seniorów ustalił liczbę zastępców przewodniczących w zależno-
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ści od wielkości komisji. W komisji dużej liczba zastępców powinna wynosić do 5 osób. 
Ponieważ Komisja Finansów Publicznych… 
Przepraszam bardzo, jestem zmuszony ogłosić krótką przerwę techniczną. Przepra-

szam bardzo. 

[Po przerwie]

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Szanowni państwo, przepraszam, trzeba było dokonać pewnych konsultacji międzyklu-
bowych. Sytuacja przedstawia się następująco. Ponieważ kluby zgodnie z odpowiednim 
podziałem arytmetycznym mają odpowiednią liczbę przewodniczących, wiceprzewodni-
czących i tak dalej, dwa kluby zechciały przypadający im limit przeznaczyć na Komisję 
Finansów Publicznych, mają do tego prawo. W związku z tym proponuję, aby Komisja 
ustaliła liczbę zastępców przewodniczącego na 7. Może będziemy głosować. Przepra-
szam, w poprzedniej komisji, której przewodniczyłem, często stosowałem zasadę – ona 
nie znajdowała sprzeciwu – że pytałem, czy jest ktoś przeciw, i jeśli go nie było, to uzna-
waliśmy, że Komisja jest za. W tym jednak przypadku bardzo proszę przegłosować. Pro-
ponuję więc, aby ustalić liczbę zastępców przewodniczącego na 7. Kto jest za tą propozy-
cją? Dziękuję bardzo. Kto jest przeciw? Nie widzę? Kto wstrzymał się? Nie widzę. 
Stwierdzam, że Komisja ustaliła, że zastępców przewodniczącego Komisji będzie sied-

mioro. 
Szanowni państwo, bardzo proszę o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczą-

cych Komisji. Proszę, pan poseł Janczyk. 

Poseł Wiesław Janczyk (PiS):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałbym przedstawić kandydaturę pani poseł 
Gabrieli Masłowskiej na wiceprzewodniczącą Komisji Finansów Publicznych. Nadmie-
nię, że jest to pani poseł, która zasiada w tej Komisji już po raz piąty. Tak samo już po raz 
piąty została wybrana przez wyborców posłem na Sejm Rzeczypospolitej. Jest doktorem 
ekonomii, posiada bardzo dużą wiedzę ekonomiczną, makroekonomiczną. Jej zaintere-
sowania w szczególności to całość obrotu gospodarczego, ale też instytucje finansowe, 
bankowe, parabankowe. Dała się poznać jako osoba bardzo pracowita i rzetelna, stąd 
moja propozycja. 
Chciałbym również zgłosić kandydaturę pana profesora Jerzego Żyżyńskiego na wice-

przewodniczącego Komisji. Został wybrany do Sejmu po raz drugi. Pamiętamy też jego 
aktywną postawę na forum Komisji Finansów Publicznych w ubiegłej kadencji. Pra-
cował również w podkomisji stałej do spraw instytucji finansowych. Posiada rozległą 
wiedzę makroekonomiczną. Jest profesorem nauk ekonomicznych Uniwersytetu War-
szawskiego, nauczycielem akademickim i ekonomistą. 
Te dwie kandydatury przedkładam Wysokiej Komisji. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję panu przewodniczącemu. Proszę o dalsze zgłoszenia. Pani posłanka Masłow-
ska. 

Poseł Gabriela Masłowska (PiS):
Chciałabym zgłosić kandydaturę pana posła Wiesława Janczyka, posła VI, VII i VIII 
kadencji, niezwykle doświadczonego parlamentarzysty. W ubiegłej kadencji przewodni-
czył podkomisji stałej do spraw instytucji finansowych, ma ogromne doświadczenie i wie-
dzę z zakresu rynku kapitałowego, systemu bankowego, systemu ubezpieczeń i w innych 
dziedzinach. Ma dużą zdolność organizacyjną. Sprawdził się jako przewodniczący podko-
misji stałej. Jest absolwentem Uniwersytetu Jagiellońskiego. Serdecznie państwa proszę 
o przyjęcie tej propozycji. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję bardzo. Proszę panią poseł. 

Poseł Izabela Leszczyna (PO):
Izabela Leszczyna, Platforma Obywatelska. 
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Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Przepraszam bardzo. Przepraszam, znam panią poseł. 

Poseł Izabela Leszczyna (PO):
Nie, po prostu są nowi posłowie i to pewnie pomaga. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Przepraszam bardzo. 

Poseł Izabela Leszczyna (PO):
W imieniu Klubu Parlamentarnego Platforma Obywatelska chciałabym zgłosić kandy-
daturę pana posła Janusza Cichonia i pani poseł Krystyny Skowrońskiej. Pani poseł 
Krystyna Skowrońska jest posłanką od 2001 r. Od początku pracowała w Komisji Finan-
sów Publicznych,  była  jej wiceprzewodniczącą, w ostatniej  kadencji  przewodniczącą 
tej Komisji,  sprawozdawcą  szeregu  trudnych ustaw, które wspólnie procedowaliśmy 
w poprzedniej kadencji. Z pewnością jej wiedza i doświadczenie będzie wsparciem dla 
pana przewodniczącego. Pani poseł pracowała także w Komisji Zdrowia oraz w Komisji 
Regulaminowej i Spraw Poselskich. To jest nasza jedna kandydatura. 
I kandydatura pana posła Janusza Cichonia. Pan poseł jest członkiem Komisji Finan-

sów i był członkiem Komisji Finansów Publicznych w dwóch poprzednich kadencjach. 
W poprzedniej kadencji Sejmu i rządu był podsekretarzem stanu w Ministerstwie Finan-
sów. Jest doktorem nauk ekonomicznych. Był także prezydentem Olsztyna i wicemar-
szałkiem województwa warmińsko-mazurskiego, a więc jego wiedza z zakresu finansów 
samorządów też jest wiedzą rozległą. 
To są dwie nasze kandydatury. Bardzo dziękuję. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję bardzo, pani poseł. Proszę uprzejmie o dalsze zgłaszanie. Proszę bardzo. 

Poseł Elżbieta Stępień (N):
W imieniu Klubu Nowoczesna chciałabym zgłosić koleżankę Paulinę Hennig-Kloskę. 
Pani Paulina ma kilkunastoletnie doświadczenie w dziedzinie finansów, w tym przez 
ponad 11 lat również na stanowiskach menadżerskich. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję bardzo. Proszę o dalsze zgłoszenia. Proszę bardzo. 

Poseł Tomasz Rzymkowski (Kukiz15):
W imieniu Klubu Parlamentarnego Kukiz15 chciałbym zgłosić kandydaturę pana Rafała 
Wójcikowskiego. Pan poseł jest doktorem nauk ekonomicznych, pracownikiem Uniwer-
sytetu Łódzkiego, nowym posłem, więc mam nadzieję, że wniesie  też świeży oddech 
nowości do prac Komisji. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy są dalsze zgłoszenia? Nie widzę. Spytam teraz kolejno państwa 
posłów, czy zgadzają się być wiceprzewodniczącymi. Pani Gabriela Masłowska? Zgadza 
się. Pan Jerzy Żyżyński? 

Poseł Jerzy Żyżyński (PiS):
Zgadzam się. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Pan Wiesław Janczyk? 

Poseł Wiesław Janczyk (PiS):
Zgadzam się. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję. Pan Janusz Cichoń? 

Poseł Janusz Cichoń (PO):
Zgadzam się. 
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Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję. Pani Krystyna Skowrońska? 

Poseł Krystyna Skowrońska (PO):
Zgadzam się. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję. Pani Paulina Hennig-Kloska? 

Poseł Paulina Hennig-Kloska (N):
Zgadzam się. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję. I pan Rafał Wójcikowski? 

Poseł Rafał Wójcikowski (Kukiz15):
Zgadzam się. 

Przewodniczący poseł Wojciech Jasiński (PiS):
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, proponuję, aby na wiceprzewodniczących głosować 
en bloc. Czy są sprzeciwy wobec tej propozycji. Jeśli nie, to przystępujemy do głosowa-
nia. Proszę bardzo, kto  jest za tym, aby państwo Gabriela Masłowska, Jerzy Żyżyń-
ski, Wiesław Janczyk, Janusz Cichoń, Krystyna Skowrońska, Paulina Henning-Kloska 
i Rafał Wójcikowski byli wiceprzewodniczącymi Komisji Finansów Publicznych, proszę 
o podniesienie ręki. Dziękuję bardzo. Kto jest przeciw? Nie widzę. Kto wstrzymał się. 
Nie widzę. 
Szanowni  państwo, myślę,  że mogę  to już  ogłosić.  Stwierdzam,  że pani Gabriela 

Masłowska, pan Jerzy Żyżyński, pan Wiesław Janczyk, pan Janusz Cichoń, pani Kry-
styna Skowrońska, pani Paulina Henning-Kloska i pan Rafał Wójcikowski zostali powo-
łani na wiceprzewodniczących Komisji Finansów Publicznych. Dziękuję bardzo. Gra-
tuluję państwu. Mam nadzieję na dobrą, rzeczową współpracę. Wiadomo, że poglądy 
mamy różne, musimy mieć różne, że często będziemy dyskutować, ale mam nadzieję, 
że ta dyskusja będzie w granicach parlamentarnych, że nasza współpraca będzie dobra. 
Wobec wyczerpania porządku dziennego zamykam posiedzenie, a państwa wiceprze-

wodniczących, jeśli można do stołu prezydialnego, to bardzo proszę. 


